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MINISTERIE VAN BUITENLANDSE ZAKEN 5(()-
PLEIN 23 - 's-GRAVENHAGE 

Zijner Excellentie 
de Minister-President, 
Voorzitter van de 
Raad van Ministers 
te 
's-Gravenhage. 
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Directie/~ Inte.gratie Europa. Datum: 9 juni 1964-

Kenmerk: DIE - 86211 onderwerp;Vergadering Raad van Ministers 
EEG en EGA, dd. 1 - 3 juni 1964. 

TER INFORMATIE 

Ik heb de eer U hiernevens ter informatie van de 
Ministerraad te doen toekomen een verslag van de vergadering 
van de Raden van Ministers van de Europese Economische Gemeen
schap en van de Europese Gemeenschap voor Atoomenergie, welke 
van 1 tot en met 3 juni jl. te Brussel werd gehouden. 

Spoedshalve is een exemplaar van dit verslag recht
streeks aan de leden van Uw Raad toegezonden. 
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G"N.V.-:BRUSS:2L 

:BIJEE)fKOMS:r RA:D:.21T VAN MINIST~RS 
(134 E.S .G. - 80e EURATOM) OP 
MAANDAG 1, 'DINSDAG 2 EN WOENSDAG 
3 Jill'lI 19640 

-."-.-O- <C1 

11 ~ GMEE·";NSCH,/~Fi?ELIJKF VRAAC~Sl\)-:-=K:EI\. 
_-.~ .......... .-.........~ ... ,-- -----........ _.,.,.-.~ -~ ... -

1. Agenda.(doc. 732/64) 
De voorlopige agenda wCl'd ongóvijzigd goedgekeurd . 

2. 'Goedke1!!.~ng v~!l_ g._~l2:.jst._"::::"~l A.~~t~:t?-~, (doe .. 7)3l64) 
De lijst van A- punten werd door de Raad goedgekeurd. 

3. Resoluties aa.::19':]1_~mE;.r~_~loor _ë1,~ r As~_eI!!blée tij deE..s haar zitting 
van 11-14ffiëi i'9ö4. \ doe. 7 I o7b4 r 

De Nederlanël.se en Du,-:::t·se' delegaties alsmede de Commissie 
~roegen deoijzondero aandacht, met name van het Comité van 
Permanente V8rteg9nwoordig~rs , voor de resolutie betreffende 
de versterking vax: à, ,~ budge t taire bevo e9dheden van de Assem
blée. Voor het o'1'3::."i38 ga~.ren dG Assemble e resoluties geen 
aanleiding tot bi,j ~o1J.de~e olJI'1erkingen . 

4. Ontvangst voorzitter E~onom~sch en Sociaal Comité. 
- --- ..... =- ~- _-...... ---,-----,-------

De Heèr Reche, a~treden~ voorzitter van het E.S.C., 
hield der trad:. t:i. i:; ge i;::-'omv eE,n korte toespraak, waarop werd 
gecm t wnord è.oor de Heren eaJ lstein en Medi namens de beide 
Comi'TIi ssies en :1'- or ,~c Heer F'c:,ya-: als voorzitter van de Raad~ 
terwijl Mini.3tc.r' ,L'1 ,11.·L3sscn~ls eud- lid van het E.S.C. nog 
eens in het bijz0'J.df::r d~ betekenis van dez e communautaire 
instelli~g ~~ ~~ b ~:al' ;~}.j ~:e ~ol van de aftredende voorzitter 
onderst!'eept2o 

5. DiverSGll. 

RooptGr va::,:, '\-rcrk6 C-.i~ ~~~l ,0 (' eL" 
----..~')'.~ .. ~.....,.-'"'.I:"'><..~.-..- •• "'-. ........ _ 

10 - 11 juni 
15 - 16 junl 
22 jun:' 
25-26 juni 
6 - 7 juli 
23 juli 
26 - ' 27 jul: 

'::- 2 ' , -1' ""'" - . ... ..:;; 
R8.2,d 
R.:lac. 
Raaè.. 
Raad 

Raad 
De vraag of er op 25 jlmi eG~ Raadszit ting zal worden 

geh?uqen, speciaal gewijd aan Euratom 9 werd verwezen naar het 
Coml te van Permanent'e 'Tertegenwoór<figel"s . 
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Associatie Raad E.A.M.A .. -------------------------
De voorzitter gaf uitdrukking aan zijn verhe~geLis over 

het feit dat de E.A.M.A.-conventie dankzij de ratifica~ies 
van Nederland en Italiä, thans in werking was getredeL. 

De raad kwam overeen op 8 juli a.s. de eerste zi~Ling 
te doen plaatsvinden van de associatie Raad-E.A.M.A •• 

De Nederlandse delegatie sprak de wens, uit dat net, ac~~ 
maanden v66r de E.A.M.A.-conventie ondertekende, verdrag be
treffende de Antillen eveneens spoedig in werking zal kunner ... 
treden. De Italiaanse vertegenwoordiger verklaarde dat het 
verdrag in behandeling was bij de Italiaanse Senaat en dat a.e 
vereiste procedure nog ongeveer twee maanden zou duren4 

111. GEMEENSCHAPPELIJKE MARKT. 
·1. Agenda. 

De voorlopige agenda werd ongewijzigd 

2. voor-ontwer, van een suppletoire begroting 
(doe. R/466 64) 

goedgekeurd. 

1964 (D.G. VIII) 

De Heer Hallstein gaf uiting aan de bezwaren die ~an de 
zijde van de Commissie worden gekoesterd tegen de argumenten 
die door het Budget-Comité zijn aangevoerd in zijn afwijzend 
advies op het verzoek van de Commissie. 

De Heer Hallstein maakte bezwaar tegen de gedragswijze 
van de Raad die, naar zijn mening, er op neerkwam dat bij de 
behandeling van de normale begroting, onder de aandacht van 
de Commissie werd gebracht dat zij in het geval dat in de 
loop van het begrotingsjaar een tekort aan credieten zou ont
staan, zij altijd over de mogelijkheid beschikte om een supple
toir~ begroting in te dienen, terwijl wanneer zij daartoe 
overging, zij te horen kreeg dat het betreffende tekort het 
beste zou kunnen worden opgevangen bij de behandeling van de 
eerstvolgende nonnale begroting. 

De raad om de moeilijkheden op te vangen door middel van 
het aantrekken· van tijdelijke hulpkrachten, kon geen oplossing 
breng~n, aangezien men zich deze hulpkrachten niet diende 
voor te stellen als een soort van réservoir waaruit naar be 
hoefte kan wo~en geput. 

Het argument dat de recruteringsduur zolang was dat de 
Commissie met haar voorstel best kon wachten tot de behandeling 
van_ de eerstvolgende begroting, was een redenering die volgens 
de Heer Hallstein geen hout sneed, terwijl de schroom van de 
Raad om, naar zijn zeggen, op te treden als arbiter tussen de 
verschillende Directoraten Generaal en het zich daarmede be
g~ven op het terrein van de Commissie, ongegrond was, aange
Zlen de suppletoire begroting niet van een Directoraat-Gene
raal doch van de Commissie zelf afkomstig was. 
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in ~ansluiting hierop v~rkl~~rd~ de Hucr R0ch_rca~ d~t 
do ratificativ van de l!.: .A. IC.A.-convvntio v~rplichtir_g~ri illet; 
zich me0 bracht wa3.raan de Commissie ni~t bij ma.ch-;:;~ zs.: Z_",L 
te bcantiJvoorden. rIet budget 1964 heoft voor DJ.r. VIII g~Qr~ 
vegroting van het p0rson~ul ten GGvo16~ g~had e~ de ~owmissie 
zal zich dan ook genoodzO,;J.kt zien h2:.r werl~zaamhod,;r ... bi j de 
b0handoling van projecten die door du Afrikaanse landon zijn 
ingadiend

7 te vertragen. 

Bij een rondvra2g blvek evenwel goon d~lGgatie b0raid 
haar positi8 t8 veranderen in het licht van de argum2n~Gn 
van de Commissie 7 hoewol Duitsland v~rklaarde 00n compromis
voorstel eventueel in overweging te kunn8n nemen, zonder 
evenwel een dergelijk voorstel z~lf te kunnen indienen. De ~e
derlandse delegatie WGGS erop dat de Raad tijdens de vorig3 
begrotingsb0handeling had besloten deze alleen suppl~toire 
begrotingen in overweging nemen in het geval dat zich niouwe 
taken voordeden waaraan de Commissie hot hoofd moest bied8n, 

De Heer Rochereau zeide in aansluiting hierop dat de 
Commissie ~n de tussentijd aan de hand van de praktijk haar 
taken voortvloeiende uit de B.A.M.A.-conventie boter na~r hur 
juiste omvang heeft kunnen schatten. 

De Commissie betreurde de houding van de Raad 7 die naar 
haar mening de uitvoering van de ~.A .M.A.-conventi e in gevsar 
bracht . 

3. Goedkeurin ln de talen van de Gemeenschap van het ontwerp 
financi~el reglement voor het ~uropees On wikkelings on s. 
( dsc .R/482/64) . 

Het financieel reblement werd door de R8ad goedgekeurd. 
In de notulen zal worden opgenomen dat deze goedkeuring niet 
vooruit loopt op de oplossing van de vraagstukken verband 
houdende met de deelnem±ng van derde l~nden aan de aan-
bestedingen. 

Op de desbetreffende vraag antwoordde de Commissie dat het 
rapport op basis waarvan de Radd zich zal dienen uit te spre_ - ~ 
ken over de kwestie van de uitbr8iding van de deelname aan 
aanbestedingen tot derde landen inmiddels gereed was gGkoman . 
Deze kwestie zal derhalve tijdens de eerstkomende Ra~itting 
kunnen worden behandeld. 
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vaststJllin, graan'Jri,iz3n. (Jocs.R/1050/63, ~6'.)9/63, -J~5 /_ .... , 
R/423/64, R 4 3/64, R/404/64;. 

Over de landbouvvonderw,-,rpcn v~rgQ.derd6 d-.:: ia3.d op ::..:..,..~.::_: 
2 juni vsn 3.30-7 uur in tegenwoo-.:'digheid van 'iE:- n::.ni:- .... vr- -T • 

B . Z . en b . Z. ~m 9 uur n . m. w~rd de zitting·.hr:T7a~ ""Cot 1 . .3..., 
uur . De mi ni sters Spaak, Luns ~ Schrö d·~r .Jn 'Jou--r:- de : -!J.r-vi_::"'_ 
waren hierbi j niet meer aanwé:zig, "venmi n als mini ster _.nd~'; _2-

sen , ~linister gchmückvr woonde deze avondzitting ~ot ~aL hG~ 
slot bi j . 

Verloop graanDrijsdebat. 
Na enige aarzeling w.:-rd op het voorstel van de naê;~ :-:.~_ 

holt besloten het debat voort t8 zetten op het punt ~aar h=-
i n de vorige vergaderi ng afgebroken was. l~ogmaals ,- erd ge
tracht de Duitse delegatie te bewegen in te stemmen mel; ~r~. 
1 van ann~x I van doe . R/463/64=AGRI 187 dd. 14 mei(ins""Cel
ling van gemeenschappelijke basisrichtprijzen voor granoL 
met inbegrip van het verkoopseizoen 1966/67, eVGnwel nog 
zonder concrete cijfers). De Duitse delegatie (Schwarz) h~r
haalde dat eerst d-J naclr voren gcbr8.chte vrat?;en ;;gckls.rt 
werden müssten" en dat .,;)erst daarna de datum v.::n invoering -=_ 
de prijsniveaus aan de orde konden komen. De andere delcg_Ti ~ 
waren van oordeel dat deze verbrede Raad zich niet met ""c2C._

nisch~ de~ails mOdst bezig houden doch ~et politi3ke hoofd
punten . Als zodanig werden aangegeven 1) het beginsel v~n 
eenheidsprijzen in cen bepaald jaar 2) het be~insel van com
pensatie bij inkomenpverliezen en 3) de financiële gevolger. 
voor restitutie- en tnterventiekosten. 

MinistGr Schmückur verklQ.Q.rde dat de Duitse regering 
overtuigd was van de noodza~k om tot gemeenschappelijke lrij
zen te komen, zij het nrimair om redenen van intern- commu
nautaire voortgang en niet in verband met de Kennedy- onder
handelingen naar de Duitse informaties zouden v2rwijzen. 
Naar aanleiding van deze uitspraak ontspon zich een breed
vOèrige discussie lie hieronder wordt samengevat onder het 
hoofd "Kennedy- ronde'1 De Duitse delegat"i e bleef op het stand
punt staan dat zij toch bepaald antwoorden moesten hebben op 
de meermalen gestelde vragen teneinde de Bundestag te kunnen 
overtuigen . 

Nadat de andere delegaties nogmaals hadden verklaard in 
te stEtmmen met de voorges t elde methodiek en met art.1, zij 
het met de bekende reserves aangaande prijsnivèBus en - rela
ties alsmede. bijkomende onderdelen van de Cornmissievoorstel 
len, ondernam de Belgische minister van L~ndbouw~ g8stèund 
door minister Spaak~ een ~Joging om te komen tot èen begins01-
opl oss4 ng ten aanzien van de hoofdnunten van de voorstellen 
betreffende de gemednschappelijke ~rijzen. 
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1 n dat kader zou de Raad vervolgons de mazimI!.m-eL .::-.i rÜm.'aTrl-, :.
mieten voor 1964/65 moeten vaststellen oV8reenkoms~i6 ~~ j
la..ae IV van de Commissievoorstellen. :Tinister Hége:c' l--r_o~p-:e 
hi~rbij aan bij de door ,Nederland? Italië en TIu~ts12L~ ~a~r 
voren gebrachte noodzaak om tijdens deze zitting ie liilii:-:2L 
voor de nationale graanprijzen vo~r 1964/65 7ast ~~ ~~e:::L 
in verband mGt doorvoering Gn aanpassing van de heffingeL 
voor de verdelingsprodukten op 1 juli a.s. 

Het Belgische voorstel ten aanzien van de g0meenschap
pelijke prijzen behelsde: a) een beginselakkoord tot invoeri~g 
van cemeenschappelijke prijzen in 1966, zonder nog cijfers 
te noemen; b) een beginselakkoord inzake compensaties, 
eveneens zonder cijfers; c) een besluit om vóór 31 decemc2r 
1965 een beslissing tG nemen over de gemeenschappelijke prijs
niveaus voor 1966 en d) een besluit om inmiddels de door 
Duitsland en andere lidstaten opgeworpen vragen te behandeleL. 

De Heer Manshol t maakte op het eerste gezicht b8z',vas.r 
tegen de datmn van 31 december 1965 en zei 1 juli 1965 te 
prefereren . In een later stadium verklaar-.de hij zich nader, 
door op te merken dat de Commissie zich bij aanneming van he~ 
Belgische voorstel verplicht zou zien in juni en juli a.s. 
een nieuw mandaat voor de Kennedy- onderhandelingen te vTagen. 

Minister Schwarz zijde waardering te hebben voor he~ 
Belgische comproBis - voorstel, doch niet te kunnen instenmen 
met het vastleggen van een termijn voor de definitieve be
slissing , alvorens over zijn onopgeloste vragen bevredigende 
antwoorden verkregen zouden zijn. TIe Duitse delegatie b~èef 
op dit standpunt staan ook al betoogde minister Spaak, dat 
het behandelen der vragen kon worden opgevat als "condition 
suspensive" voor het over achttien macJ.nden te nemen besluit 
inzake de prijsniveaus . 

Minister Schröder verklaarde in een lang en welsprekend 
betoog (zie ook onder tiKél1nedy- ronde ti ), dat hij presenteerde 
als een ilEi nblick in die lntirrBprr,:re der Bunde srepublik" da ~ 
de Duitse regering zelfs niet in beginsel kon aanvaarden met 
de graanprijzen naar beneden te gaan zonder de Bundestag ook 
maar enig houvast te geven aangaande de daarmee samenhangende 
consekwenties . Hierop volgde een 3edachtenwisseling over de 
vvi jze waarop de ~~aad de vaststelling van maximum- en mini 
mmalimiet8n voor dc nationale 5ra~nprijzen 1964/65 los van 
de beslissingen over de gemeenschappelijke graanprijzen 1966 
zou kunnen verrichten . De Commissie herhaalde namenlijk dat 
haar voorstel in annex IV slechts was pcdaan als onderdeel o 
van het gehele pakket van voorstellen. :Cr bleken slechts 
twee mogeli jkheden te ~i j n: a) de '':;ormni ssi e kon ~v,olgons 

art. 149 Verdrag haar voorstellen splitsen, of b) de Ra~d 
Z?~ ~e~ unanimiteit hetzelfde kunnen doen en desgewenst 
WlJzlglagen kunnen aanbrenryen. President Hallstein betwist 
~e de do?r Voorzitter Fayat geopperde mogelijkheid volgens 
c,rt. ~ Verdrag? dat de Raad de Commissie zou kunnen vragen 
na de nleuwe studie geëindigde voorstellen .vOOT te leggen . , 

'''I \(1-
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Artikel 152 was volgens hem niet bedoeld voor ee~ 3i-L~t~: 
waarin de Raad niet tot een besluit kon ~offien OVç~ ~3n A~O~ 
de Commissie in~ediend voorstel . 

De Mini ster.s Couve de Murville en 3ie shGuvel 72rer_ -v~L 
mening dat de voorstellen voor de gemeenschappelijks cra~n
prijzen, etc. niet als verworpen mochten worden besc·LCJ..wd. 
Zij moesten op de agenda ' s van Raad, Comité Speci~: Lä~d
bouwen Corni té van PermanentG Vertegenvifoordigers 7lorder.:. 
udh~ndhaafd . ~en urocedure besluit voor de verdere behande-
~ . ~ 

l-ing en de datum waarv66r een besluit zou Norden genoIY;.en, 
was noodzakelijk en deze datum mocht niet te ver in de t06-
komst liggen . 

:Minister SchrödeT achtte de wijzig ng (dit is spli"Gs-ir_g ) 
van het voorstellen pakket door de Commissie zelf de aange
wezen weg en minister Ferrari Aggradi meende dat de ~or@iss;e 
haar voorstellen zou moeten herzien? rekening houdend Bet de 
discussie . 

Omstreeks 7 uur ' s avonds werd het eerste deel van de 
zitting gesloten met de mededeling v~n de Commissie, dat zi~ 
zich tijdens het diner over de te volgen procedure zou be
raden . 

Na hervatting deelde President Hallstein mede, dat d~ 
Commissie in het debat geen aanleiding had gevonden haar 
voorstellen te herzien of te splitsen. Onder meer was haar 
belangri jkste motief voor dit standpunt gew'eest de nooó.z2. ::-.~: 
om in de Kennedy- onderhandelingen de gemeenschappelijke steun
bedragen te kunnen aangeven . In de Kennedy- ronde had de 
Corn.rrri,.ssie als onderhandelaar voor de Gemeenschap een speci-
fi eka verantwo'ördeli jkheid. De Gemeenschap was te ver ont
wikke l d om zich nog inacti vi tei t . "lei sten zu können n • 

V~n de Gemeenschapsprijzen hing het lot van de Kennedy- ronde 
af . Twee f ei ten konden niet uit de wereld worden geholpGn: 

de Verenigde Staten hebben bij herhaling verklaard dat de 
Kennedy- ronde zowel voor landbouw- als voor industriepro
dukten tot resultaten moeten' leiden; 
het Raadsmandaat van 23 december 1963 heeft als onderhan
delingsmethode voor landbouwprodukten vastgelegd de l1 oo n
sol idation des montants de soutien". 

Alleen als de Verenigde Staten zouden afzien van het junctim 
6f als de Raad (met unanimiteit) zou besluiten tot wijziging 
van het mandaat, zou de 8o~nissie de vrijheid hebben haar 
voorstellenpakket te herzien . De Commissie ziet niet de min
ste kans dat één van beide voorwaarden vervuld zou kunnen 
worden, in hGt bijzonder n i et de tweede. Hiervoor was geen 
enkele aanWijzing in de Raad gebleken. De Commissie was 
vastbesloten de kansen voor het welslagen van de Kennedy
ronde op generlei wijze in gevaar te brengen. Het zou der
h~l~e van de Raad afhangen of deze bij eenstemmigheid wij 
zlglngen wilde aanbrengen in het voorstellenpakket van de ,.., . . lI ommlSSle. 
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Minister Piso.ni constatGerd8~ ddt de C;ommissie voor de 
eerste maal in d8 geschiedenis van de Gemeenschap priLcifies: 
weigerde een voorstel te herzien . Dit was een "coup d'3..1e::c'"te', 
waaraan de Ra::,d 11.i et vo oriJi j zou kunnen gaan . De çGI.'llT~ s.::ie 
wenst geen echec te aanva~rden . Dit dwingt de Ra~~ tot ~er_ 
nieuwde bezinning over het voorstellenpukket, dat Frackrijk 
als geheel wenst aan te houden . De redenen V~G Pres~dent 
Hal l ste i n waren evenwel volgens hem niet ~ls de enige te be 
schouwen . We l degeli j k telde de noodzaak van interns voor"t; 
gang mee . President Hallstein preciseerde dat hij de over
wegi ng gebasee r d op de Kennedy- ronde ~ls primordiaal hQd a~n
gegevem , doch had gesprokon van iionder meerIl . Minister Pisaci 
bedankte hem voor deze precisering . DG Minister Héger, Bies
heuvel Jn Ferrari Aggradi betuigden hun respect 700r er.:. hun 
i nstemmi ng met de verklaring van President Hallstein en con
stateerden dat de verantwoordelijkheid voor het vaststellen 
van de graanpri jslimieten 1964/65 nu bij de Raad lag . 
Minister Biesheuvel beschouwde de uiteenzetting van de Com
mi ssie als een u itnodiging aan de Raad om zijnerzijds te doen 
wat nodig is . Minister Pisani wilde zich alleen over de rege 
l ing ve r vat in annex IV uitspreken als de Raad tegelijkertijd 
de proc edure en de termijn voor de behandeling van het hoof'd
voorstel zou vastleggen . 

Op een vraag van Mi ni ster Pisani. of"bevredigende be 
antwoording " van de door Dui tsland ges'teldevragen moest 
wo r den beschoa wd a l s prealabele regeling van alle daarin ver
vatte kwesties , antwoordde Minister Schmück8r dat Duitsland 
geen verd8re vragen heeft dan die welke in vorige zittingen 
zi j n genoemd en dat het niet ga8t om voo~waarden . De Duitse 
regering heeft alleen antwoorden nodig om aan de Bundestag 
te kunnen doorgeven . 

Deze verklaring werd door Minister Biesheuvel en door 
voorzitter Fayat woordelijk herhaald en als belangrijk aan~s 
merkt . Minister Biesheuvel meende dat de termi jn voor de be 
slissing over de gemeenschappelijke.graanprijzen derhalve 
afhing van een· redelijke periode, wa&rin de Commissie ant
woord zou kunnen geven . De termijn voor de beslissing zou 
erg8n~ in het najaar van 1964 kunnen liggen, b.v . 15 november . 

De Heer Mansholt verklaarde dat de Commissie wel binnen 
10 dagen zou kunnen antwoorden, doch vroeg zich af of de 
"~l::i~ung der Fragen" bevredigend zou moeten zijn voor de Com
mlssle, voor de meerderheid van d·e delegatie s, voor de Dui tse 
dele?at~e of voor de Bundestag? Als b . v . voor een eventuele 
herzlenlng van de te nemen besluiten de Commissie meent dat 
ook rekening dient te worden gehouden met d~ ontwikkeling van 
de handal in granen all. de toestand en .de tendenzen inzake 
vraag,en aclnbod of de wero.ldmOtrkt en do Duitse delegatie kan 
met dlt criterium niet instemmen , wiens bevrediging is d:m 
doorslaggevend? 



- 8 -

MO 
0 ter Schwarz verklaarde alleen ma~r antwoorde~ ~e 

willenl~~~ben, die voldoende zijn om bij de Dui -cse B'.lr..'1es""C2..g 

"Zweifel zu beheben". ..L. _ _ - ""or r' ~ 
Minister Biesheuvel wenste dali de antvlOordeL Vc;..~ J.c: 

Commissie in juli aanstac.lnde in de Raad besproker.:. zoud.:r. k:J.r.
nen worden. De Duitse regering zou dan ook i~ de 3undes"t2g 
verslag kunnen geven va~ de opinies in de andere lids"t&~eL. 

Minister Pisani achtte drie dato. in november bijzonder 
geschikt als termijngrens voor de t~ nemen beslissingen: 
2 november "Jour des Morts", 8 november "Jour des Saintes 
Reliques" en 22 november liSainte Cécilie, patronne des ave-,J.
gles". 

Mini ster Schmücker zou 1 november strikt genomerl. vol
doende achten maar verzocht om iets meer 2rmslag voor de be
sprekingen in de Bundestag na het zomerneces. 

Op voorstel van Minister Piso.ni werd tenslotte 15 decsrr..
ber 1964 algemeen en ook volmondig door ~!::inister Schmücker 
als termijngrens aanvaard, doch niet dan nadat de heer Rey 
nog ernstig bezwaar had gemaakt tegen een uitstel tot 15 
december zondor dat hij in Genève zou kunnen aangeven wat sr 
op die datum precies staat te gebeuren . De landbouwcommissie 
ln Genève zou voor zes maanden ;;en pannell zijn, hetgeen ook 
do verdere onderhandelingen zou ophouden. 

Prijsvork 1964/65. 
Minister Héger ondernam nog een poging om althans enige 

symbolische toenadering van de maximum- en minimumlim::eten 
van 1963/64 te verkrijgen, terwijl 2% aan de boven- en 2% 
aan de onderzijde. Minister Pisani zou dit een bewijs van g02-
de wi l vinden voor de onderhandolingspartners Ln Genève. 
Luxemburg stelde voór om de minimumlimiet met 2% te verhogen 
en - terwille van het evenwicht - dOe maximumlimiet met een 
golijk bedr~g te verlagen. ItaliG hield zich liever aan het 
voorstel vervat in annex lV. Frankrijk en Nederland wilden 
met het Belgische voorstel Qkkoord gélan, indien dit eenstemmig 
aanvaard zou worden. Duitsland vreesde ernstige onrust en 
bemoeilijking van het najaarsgesprek in de Bundestag dat toch 
het voorgenomen besluit voor 15 december mogelijk zou moeten 
maken. 

Minister Pisani stelde vervolgens aan Duitsland de vraag 
of het dan in de plaats van het Bolgische voorstel althans 
een gelijktrekking van de standaQrdkwaliteiten zou willen aan
vaarden. Ook dit probleem zeide Minister Schwarz eerst op 15 
decomb"er te willen oplossen. Hij" toonde ziC-h 11 nicht abge 
neigt zu seiner Zeit diese Frage im Sinne der Europäise 
Standarte zu lösen" . 

Tenslotte verklaarde Minister Pisani zich "hors d'Gtat" 
de reg61ing van annex lV aan te nemen aangozien deze het 
gelijkblijven van de maximumlimieten doch een lichte verho 
ging van minimumlimieten inhield (als aanp8sosing aJ,n de in 
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~eite toe~epQste laagste prijzen). 11~dcr12nd sn l~aliG 7~r
kl3arden zich eveneens voor abs01ute st~n1s~ill doch ~~::i~ 
vond dit een stap 3chtcruit 1 da~r le landen n.~~ ~2 la~~2-2 
prijzen de vrijheid zouden hebben hun ~rijz3n tJ 79r:2~~n. 
Mi nister PisC1ni was bereid formeel t2 -"erkL ... ren d:::t ~,JL '15:('

laging van prijzen in Frankrijk uitgesloten w~s. Op voor~~s: 
van Voorzitter FJ.yat werd besloten tot de élosolute st3..ü:is~i:~ 
van de limieten 1963/64 ~ gecombineerd met eon :Ji nde:1de --...f
spraak om de laagste feitelijko toegepaste )rijz3n niet te 
verlagen. Ook de prijsrelati~s volgens het in juli 1963 op
genom~n besluit zullen ni~t gewijzigd worden. 

Op aandrang van de COlnmissie zul18n Q~ lidststen uiGer
lijk 10 juni hun n8.tionale richtpr i jzen in het h-=-z~ t -.~:;r~ de 
Commissie doen zijn , zod~t tijdiG vóór de Raadsver~~d2ri~; 
van 25 juni de - ontvverpregelingen voor aanpassing van hoffi ngen 
voor produl{ten van varkensvleesverordening uitgewerkt kuneen 
worden . De a~npassing van heffingen voor produkten uit de 
eieren- en pluimvee - verordeningen geschiedt ~oor de Commissie. 
Ten aanzien van hot inzenden van de nationale graanprijzen 
voor 10 juni maakte Minister Pisani een licht voorbehoud. 
Minister Biesheuvel drong sterk aan dat alle lidstat:::;n zi ch 
aan deze termijn zouden houden. 

Kennedy- ronde . 
Het ondersta:mde i s om redenen van systema ~ ~ e~ 

uit het geheel van het debat samengevat. 
T00n minister Schr:'.ückel;' in het beg-ï n van het debs.t h8.d 

. verklaard de tot stan- komi ng van de gemcenschappe·l i jkc gri j
zen noodzakelijk te vinden om intorn- cormnunaute-irc redenen 
maar niet zo zeer om redenen ontleend aan de Kennedy-rond2 
en zich voor deze uitspraak had beroepen op Duitse informa
ties, antwo ordde de heer Mansholt da t ook hem uiteraard de 
voorkeur van Amerikaanse autoriteiten en onderhandelaars voor 
kwantit8.tieve invoerga~anties niet onbokend was. Gesteld 
evenw",l d3.t de Gem:.eenschap zou volsta~.n met derg-31ijke g2.ran
ties, dan zou dit slechts scn SChijnoplossing zijn indien zij 
niet gepaard ~ing mat een dusdanig gemeenschappelijk prijs
beleid, dat ~roduktietoeneming boveri de mate van tooneming 
van het gebruik zou worden voorkomen. zo ni (;t, d3.n zou de 
Gemeenschap haar overschotten op de wereldm~rkt moeten lozen 
ten nadele van de export der overzeesc landen 22n welke binnen 
de gemeenschappelijke markt garC1nties waren gegeven . 
. De Amerikaa nse onderhandelaars zien dit zeer wel in en 
t?nen ~ich dan ook zeer geïnteresseerd in de graanprijspoli 
tle~ blnnen de Gemeenschap . Zij hebben b.v. sterk aangedron
g~nl op lagere gemeenschapsprijzen voor voedergranen on tonen 
Zlcn m~er tevreden met de gemeenschapsapproach voor de onder
handellngen naarmate er uitzicht besta.at op lagere prijsni 
veaus. Daarboven wensen ziJ' een formule .die hun enio'c; ~ekor-
1 '" b' ? 5 1~lQ ledt dat de invoerbehoefte van de Gemeenschap niot z8.l 
ar neme n. 

r 
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De Jommissie he~ft een dergelijke formule - zOLder d~Z8 ~~; 
te preciseren - voorgesteld in het kader vaL ~3 c~~:rOL~a~~ 
na drie jaar. Naarmate minder zekerheid kan WOrG3~ 6eg8v3~ 
over het prijsbeleid - de eigenlijke oorz~~k7 1i~ e7éL~~_3~ 
een afneming van de invoerbehoefte teng8'~01ge ZO)_ 1"_8b02:'"1 -
zou een dergelijke formule stringenter moeten zijr.. 
Wat is hiervan evenwel het gevolg voor de ezpor~ersnde l";d
staten? Kunnen deze i nsttJInmen mot ~fnamegá..ranti e s 'l9.r~ :!.er'dc:: 
landen, dio zij zelf binnen de gomeenschappelijke mark-+:; Lie~ 

heb'.Je.m? 
Do Raad heeft voorts in het mand2at van 23 decembe~ 

vastgesteld dat de consolidatie van steunbedr3.g:.n je s.lé)e
mene onderhandelingsapproach van de Gemeenschap zal zijn. 
Hiervoor is het nodig gemeenschappelijke prijsniveaus ~e ~çt 
ben of voor de nabije toekomst te kennen. Als do Ra~d niet 
unanimiteit tot een s.ndere methode beslist 9 is er voor de 
Commissie geen mogeli jkheid onderhandelinGen te voersn. 
Daarom is een besluit over gemeensch2ppelijke ~rijsniveaus 
bepaald niet alleen een prObl eem van intern-communautairs 
voortgang, maar wel/degelijk ook ~en probleem van extern 
internationaal karakter. 

~.~i ni ster Schmücker herhaalde overtu i gd te zi j n var: de 
noodzaak van een gemeenschappelijke prijs. Hij had alleen 
willen z8gg2n uit Duitse infornuties te woten dat gemeen
schappeli jke prijz8n voor Amerikanen geen voorwaarde ïorEen 
voor de onderhandelingen\ Wel i SVJ2ar z u het doelmatiger zi~D. 
gemeens chappelijke prijzen te hebben, noodzakelijk is dit 
evenwel voor de onderhandelingen niet. 

De heer Manshol t achtte hE~ t onjui st aan de Amerikanen 
te vragen wat deze noodzakelijk vinden. Het is bekend dat 
minister F'reeman ui tgaat van kwarti tatieve invoergaranties. 
De vraag wat noodza lceli jk i s moet aan de Raad van de EEG ge- . 
steld worden en deze vraag is op 23 december duidelijk be 
antwoord . __ Bovendien is hl.t spreker uit zijn contacten mO.t 
de h8ren Herter en 31urnentha1 7 de oÎficiöle onderhandelaars 
van de Ve r enigde Staten, duidelijk geblaken dat zij geïnte
resseerd zijn in de gemeenschappelijk8 ~rijzen . 

NIinister Schmücker had aan de Amerikanen ook gezegd d3.t 
over de cont:ll::lgentering niet te praten viel. è3ij de door de 
Commissie voorgestelde pri j zsn zou

l 
er evenwel een consolida

tie komen plus iets dat heel veel op contingentering lijkt. 
Minister Couve de II/.!ürville merkte op dat de Kennedy

rondG op gang is gebracht wegens het bestaan van de gemeen
schappelijke markt . HGt is niet zo dat de gemeensch:lppel.ijke 
~arkt moe.t vvorden voltooid wiJgens de Kennedy-ronde. Hi j zou 
de nadruk meer willen leggen op de intern-communautaire, 
noodzaak van de geme~nschappelijke prijzen ' N.B . Men kan hat 
toch aardig GeDS zijn wegens volstrekt tegenovargestelde be 
weegredanen !). 
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Toen? in een lat8r st~diurn v~n h~t d~b&t, le ~0_:~~ch2 
delegatie de datum van 31 december. 1J?5 ::-19.d vo~róe':<~êlr .:..1.== 
termijngrens voor do tG namen bcsllsslng 07....:r de ~e:r:.~er~s~na.:
nelijke prijzen, verklaarde minister Luns, dut ~~1cr:a~d -C~ __ 
~ul beangst was voor het buitenlandspoliL~eke as;e~~. =_~ ~:
ternatieve oplossing voor de landbouwonderh~nd~:~n~e~ 1 __ ; 

Kennedy-ro nde kan zeer wel verkieselijk zijn 700r ~e ~~Li2-
republiek, maar daarom nog niet voor je Raad. 

Minister SchrBder antwoordde hierop, dat het al_euGen 
bekend was hoezeer de Kennedy- ronde voor de Bondsrepu':üiek 
11 ei nen ganz entscheidenden poli tischen ·Wort· i heeft. :Jaar 0:::. 
verwacht zij ook van de andere lidstaten dat dezo zich even
zeer zullen inspannen voor het welslagen van de onderhande
lingen . Bondskanselier Erhard heeft politiek verklaard da~ 
de Kennedy-onderhandel i nöen !l an unsere Hal tung nicht scl"_Ji
tern we rden ll en spreker herhaal t deze uitspraak met nadru~:. 
~vsnwel moeten voor het welslagen van de Kennedy-ronde ook ~C~ 
vorderin~en gemaakt worden op andere terreinen . Op enig mo=en
zullen gemeenschapsprijzen nodig zijn en daarboven een ~oe
gangsf ormul e . Nu,aan het begin, is het nog niet bekend hoe 
dit alles eruit zal zien . Op allerléi punten is nog ophelde
ring nodig. 

De heer Mansholt constateerde uit de mededelingen v~n de 
Duitse ministers, dat de Bundestag nog overtuigd moest worde~ 
van de belangrijke funtie der ~emeenschappelijke prijzen ~n 
de Kennedy- ronde. Hoe kon di t ook anders, nu blijkbaar Erin"' 2-

ter Schmücker zelf nog niet geheel oV2rtuigd blijkt te zij~. 
De toegangsformul e behoeft in het geheel niet het karakter 
te dragen yan een kwan-titatieve garantie . Indien de Raad, 
volgens het Belgische voorstel, de beslissing over de gemeen
schappelijke prijzen tot eind of mi dden 1965 zou uitstellen, 
dan zou de ' Commissie in juni of in juli a . s . een nader man
daat van de Raad moeten vragen en ook voor andere produkten 
dan granen , die in de onderh2ndelingen binnenkort aan de 
beurt komen . Gesteld dGt de 00mmissie over een fictieve 
prijs zou moeten onderhandelen, wat is dan eigenlijk het 
onderscheid? Te eniger tijd zal de ~e~eenschap deze fictieve 

• • C) 

prlJzen moeten realiseren. Het is dus wel nodig in de " In-
timsphäre .de~ Bundesrepublik" ( SchrBder) snel klaarheid te 
scheppen . 

Ontwerpverordening wijziging data van inwerkingtreding van 
enkele landb ouW'verordeni n.78 n . 

:".) 

De Commissie liet tijdens de vGrgadering Gen ontwerp 
ronddelen ( doc . T/259/64 dd. 2 'juni 1964) waarin als datum 
van inwerkingtreding nader wordt voorgesteld : 

voor de zuivelverordening : 1 november 1964 
n 11 rundvlee s. _ '" : 1- oktober 1964 
" Ii rijst ": 1 september 1964 

• 
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verordening inzake het 
Oriäntatie- _n Gar~ntie;onds 
voor de Landbouw: 1 oktobor 1964. 
verordening tot afschaffing v~n 
derdelanden- restituties in het 
i ntrac ormnunau t _ire vsrki:;er v::.n 
eieren, pluimve3 en varkensvlees: 

1 oktober 1964. 

. De Raad had eigenlijk slechts de taak te beslu~~an :3ze 
verordening om 2dvies naar het Europese Parlement te zELdeL. 

Minister Biesheuvel verkl~arde zich volstrekt oneEns 
met de ontkoppelin; der verschillende v~rordeningen. Je rtaad 
heeft immers in april beslot.::n dat de "-'erste drie E-n de 12.3."":
ste verordening tegelijk in werking zullen treden. Het loor
stel V2n de ConlIDi ssie stu i t hi j Nederland op onoverkomeli j~::e 
bezwaren. 

De heer l,,~anshol t vorklaarde dat de Commissie ui tslui tee=. 
had willen rekening houden met de technische mogelijkheden 
en deze lagen voor de verordeningen verschillend . Het is aan 
de Raad om desgewenst de politieke eis van de inwerkingtre
ding op dezelfde daturn in het beslui t tot uitdrukking te 
brengen . (:tJ oB. Dit zou alleen bij eenstemmigheid kunnen ge
schieden volgens art . 149 Verdrng 9 terwijl de Raad reeds in 
a,pril met eenstemm.i6'heid di t be,,;insel heeft ·aanvaard) 0 

3erst dient het Parlement advies uit te brengen, hetgeen zal 
geschieden in de zitting van medio juni. ~e 3aad kan dan in 
de vergadering van 25 juni een besluit nemen. 

Minister Háger voerde aan, dat hij ni2t begroep waarom 
de afschaffing van dcrdelandcn- restitutics in het intra- ver
keer voor vered~lingsproduktcn om technische redonen niet eer 
der zou kunnen geschieden dan 1 oktober 1964. De Commissie 
had bli ~kbaar ni et in àllegevallen uit sl,u.'i tend techni sehe 
overweg;Lngen in aanmerking g8nomen . 

Mipister Biesheuvel achtte het mogelijk, dat alle ver
ordeningen op 1 september in werking zouden treden als de 
experts in de werkgroepen hun tijd niet zouden' verdoen met 
allerl~i ondergeschikte details en b.v. in de zu i velseetor 
met produkten als lactose etc .. In de zu.ivel~erordcning gaat 

'-"'het "vrimeti-r -om- boter , k3.as ! .. voll81n.elkpo c.dex .9P g§.c ondenseer
de melk. HederL::.nd zou e'r desnoods' ge.G.P hQZvyÇ3.Ç3.:r.. tegcm hebbol1 
als inwerkingtreding van de h8ffing~n voor lactose en caseIne 
wat later zou geschieden . Hoewel spr8~er geenszins wil ingrij 
p~n op de bevoegdhederu. van de Comr:lissie ~ ll1eende hij niette 
Hun dat de Commissie vvijs zou doen het ontwerp .t0 herzien 
alvorens dit aan het Parlement tOe t2 zenden.· . 

Minist2r Pisani sloot zich geheel bij mi-nister-Bies 
heuvel aan. Alles zou op 1 september in 'werking kun~en tre 
den.en.dan zouden alle uitvoeringsverordeningen uiterlijk op 
31 JUll ;;ereed moeten zijn. Dit vond ook minist~r Ferrari 
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A~uradi, Joch als dit niet m03elijk zou ZlJh, ~Oj~t ~lJr2 -
in~iens in elk geval voor de rijst - zijnde éen gr:&~200~~ 
de marktorganisatie op 1 september in werking trGd~n. 

Staatssecret;J,ris ~Iüttebr'-iukGr achtte in;'vc~rkl ng1JrCdlL€; 
van d8 rundvleesverordening in àe loop van ~eptcmber-oktobo~ 
l;üet mog€lijk , daar di t de ~·WJide.9.b"triebszei til is. D>:.: .=8-1.Z:' is 
tussen 1 september en 1 nov'Jmber . Voor de Bundesto.g is l:et 
ohdoenlijk om tussen 3 1 juli0n 1 september haar on7eYT~Li_jic
lijke plichten te vervullen . 

~":ini ster Héser deed oen poging alT, :J.f te komen VJ.n het 
proces voor hot Hof in LU..f~:cmburg: inzake instc.ndhouding -ran -'.;ax
es de lieencG voor zui velprodukten nu België bU.i ten ZijE toe 
doen niet in staat zal zijn deze per ~ juli te doen pla~t8-
makon voor het heffingsstelsel . 

De heer Mansholt wilde g8.::11'no medewerken dat ':llle veror
deningen op 1 september in vl-:..rlcl ng zouden treden, :::'ócl~~ d=-n Z-:)'1. 
het noodzakelijk zijn dat werkgroepen, Comitó Sp3ci~1 en Raad 
met ruimere armsla~ en grote besluitv~ardigheid hun taak zou
den verrichten . Dit 18gt besla~ op de tijd van ~et g~ringe 

-a~,ntal m8dewerkers van do 'Jomrni 8sie ~ die da2rdoor ook ::~chter 
zijn op hun werkschema van het uitwerken van ont~18rpen. ~e COD
missie i s er bGslist op tegen enigerL.;i concessie te doen ten 
koste van de augustus ":'v::-;..kantie van h"óar medewerkers. Zij ~neent 
dat het mogelijk is de beslui ten tot V3.st.stl...lling van de l·:'.,at
ste uitvoeringsverordeningen in alle s~ctoren tegelijkerti~d 
te nemen Joch eventueel d~ferentiQtic te aanvaarden ten aan
zien van de data van inwerkingtreding . Aàn het proces tc~en 
België kan de Commissie niets meer doen ss.ngczien de zs.-:k 
sub judice is. Dit is ~lthans de eerste persoonlijke r2~ctie 
van spreker. 

De ]I::ini stars Bic~sheuvel en Pisani verklaarden zich g8.arne 
bereid hun medewerkers in de door de heer l~ansholt gewenst 8 

zin te instrueren . 
De heer Mansholt bleef e:::..~·)i j dat het Parlement advies zou 

worden gevraagd OVGr het ongGvvijzi gds voorstel. :::::en suggestie 
van minister Hóger dat de Raad bi j doorz~nding aan het Parle 
ment zijn voorbohouden ter kennis zou brengen werd niet aan
vaard weg2ns institutionele bezwaren van minister :3iesheuvel 
.Op suggestie V2.n ambassadeur ~30rsehette verzocht de voorzi t -

ter tenslotte de ::::ommissie om harerzijds de naar voren ge 
komen opvattingan van de Raad in haar mondelinge toelichting 
aan. het Parlement tor kennis t~ br~n-dn . o 
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. (o',oc. -:/3g2/64) 6 . E. E. G. - Iiigarla - -
?1ede dan1~ zij het voorafgaand cmderhoud tussen :=lr·.:"3'"C2:~S 

Luns en Couve :.=on thans spoedig overeens-t;emmir.g "lor'i3rc Ij s
reikt OV8r d3 tekst van hot onderno,ndelingsmanc,aat aar! -:::'s 
Commissie . 

Nadê,t de preambule geen aanleiding g:::..f tot opEiGrkir-g, 
werd de ondervolgonde tekst voor parLlgraaf A besproken, '>Telk::: 
door de Franse delegatie was in:;ediend, besproken. 

li L I ac oor d à co'nclure avec le Nigério. devrai t être con9t::, 
de tolle fa 90n ~u ' il ne comprowette pas la réalisatio~ 
des objectifs prévus à l ' article 1er de la CJnvention 
de Yaoundé notsmment le développement des écnanges er:tre 
les B. A. M. A. 8t la Communauté . A eet égard, la Cor::n-·-i ss1:_ 
aura à l ' esprit l ' analyse à laQuelle elle a ~rocédé ia~s 
ses notes des 28 février et 31 mars 1964 sur l'a)~arte
nance du Eigéria à. dcux zones préférentielles 11 • 

Minister Luns zeide bezwaren te hebbe~ tegen de ~assage 
linotamment le développemen ~ des échanges entre les E.A.M.Ji. e-: 
la Communauté lt • Indien zijn Franse collega insisteerde o~ aar:
halingen dan diende de gehele tekst van a~tikel I van de ~ao~~
dé Conventie te worden weergegeven . Minister Couve ging daar
o,p akk oor d met schrapping van de bedoelde passage onder aani.re
kening in het pro c es -verbaal~ dat de Franse delegatie zich 
voor dit aspe ct in het bijzonder interesseert. 

Minister Schr öder vroeg nog wat de analyse van de Commis~~e 
met betrekking tot de double appartenance eigenlijk inhield 
en kreeg daarop van het Commissielid Rochereau een zeer globaal 
overzicht , 

Hierop ging de Raad met het geammendeerde Franse voorstel 
en de door Couve gewenste ~antekening in het proces-verbaal 
akkoord . 

Vervolgens vv'erden de tVv'ee naast elkaar staande teksten 
met betrekking tot de handhaving of het aangaan van douane-unie~ 
en vrijhandelszones door Nigeria (blz . 5 doe . S/392) besproken. 
Na een beroep op de Nederlandse en andere delegaties door Mini~~ 
ter Couve kreeg hij de Franse tekst door de Raad geaccep ~ eerd . 

Vervolgens stelde de Italiaanse delegatie de vraag of- ge
zien de nader e uiteenzetti ngen van de Commissie in het Comité 
van Permanente Vertegenwoordigers over Nigeria ' s houding met 
betrekking tot preferentiële systemen en t en aanzien van de 
redenen waarom Nigeria haar keuze had bepaald op de tweede mooe 
lijkheid van de Intentie- verklaring - het nog nQdig was dat par~
graaf D in het mandaat werd gehandhaafd. 

Minister Couve achtte handhaVing gewenst aangezien hij onde~ 
mee~ ~og niet op de hoogte was van de argumentctie, die Nigeria 
addl tloneel llad verstrekt . De Raad ging ermede akkoord, dat 
paragraaf D gehandhaafd zou blijven r zonder dat daardoor de 
Commiss i e gedwongen werd alsnog op deze kwestie bij Nigeria 
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terug te komen, indien do COfiunissie van mening -N2,S cut VO:d.o3:"_-:"E:; 
opheldering terzake was verkregen 4 

On de vraag van voorzitter Fayat, 'vanneer de snder~aLQe:;~€
en me t~Niaeria zouden beginnen, deelde Comr~ssaris ?octereau 
mede 1 dat °p.J]l,)as s ade1?_r Okigbo hem had doen wete~) dat aa~_;ez18E 
kort voor mèdio j UI l een Comr.o.onvreal th vergs.derlng te .LondeL 
zal ~laatsv~nden , de formele opening der ~nderhandelingen OE
streëks 15 juli zou conveniëren . Hiermede werd akkoord. gegaan . 

TIe Commiss i e we r d tenslotte verzocht te zijner tijd aan 
de Raad ciede te dblen wanneer het rs.pport, zoals bedoeld ln 
paragraaf E van het mandaat, tegemoet kan worden gdzien . 

7 .. G. A. T. T. 9 stand van zaken ICennedy- ronde . 
TIe Heer Rey gaf zijn- gebruikelijke progress - report en glng 

na de goede sfeer van de G. A. T. T.-zitting van begi n mei, als~ed3 
he t program v~"',n werkzaamheden dat het Trade- Negotiating Com.."i1i t

_t ee. thans heeft opgesteld te hebben gereleveerd, nader in op 
1) de Europa- clausule en 2) de exceptie-lijst . 

Ad -I) stolde de Heer ·Rev dat de ge-spre-kken met - dr-i e ~uropose v , 

landen vooralsnog langzame voortgang boeken, hetgeen vooral 
komt doordat bijvoorbeeld de Zwitsers aan de onderhandelings
tafel blijven achteroverleunen . De Commissie denkt dat van de 
l i j st van + ~:) 172 milj oen Elan de Zvvi tsers kan vlorden tegemoet
gekomen, dat i s vo or c irca 50 %. Niemand kan geloven dat de 
Raad berei d zou zijn de ConL~issie tot een ruimere houding 
te ma cht i gen . De Zwitsers zullen natuurlijk het been stijfhouden 
en v ooral ook overleg met de ander e vrijhqndelszone- )artnors , 
plegen . Wat betreft mot name ~c:.;ngeland had de Heer Rey in zi jn 
gespr ek met de Heer Heath op 28 april gesteld, dat de Raad hot 
probleem Engeland in het verband van de Europa-clausule erkent 
en, hoewel er een moeilijlcheid is (nl . <lat Zngeland zelf al 
sleutelland iS), waarschijnlijk in een nader stadium van de 
onderhandelingen hi ,erover met :8ngeüand zal willen spreken . 
De Heer Rey hoopte eind juni aan de Raad een rapport te kunnen 
uitbrongen . -

Ad 2) De excepties zelve zljn nog geen onderhandelings 
materie, doch de 'opstelling van de lijsten zal ook de E . E. G. 
r;og. he~l ~vat tijd kosten , zodat het uitstol tot 16 november van 
Ge lndlenlngstermijn ook voor de E . E . G. niet slecht uitkomt . 
De Co~nissie denkt na het ovorleg met de leden van het Comité 
111 Clrca 15 septemb2r haar vcorstel voor oen exoeutielijst te 
kunnen indiBnen . ~ 

De TIuitse Staatssecretaris Neeff dankte de Heer Rey warm 
voor het v0rrichte werk en meende dat, hoewel de Zwitsers in 
Bonn wel semkcmen klagen ook het ges orek over de Euroua
clausule op de goede weg ~as . Hij verklaarde zich akkoo~d met 
de gedaohte d~ Zvvi t sers ongeveer hal v-erwcge tegemoet te komen , 
hoewel daar mlsschien nog wel een kleine geste aan toe kan 
worden gevoegd op het juiste moment . 
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Van Nederlandse, Italiaanse en Fr&nse zijde werd evereecs 
Dositief gereageerd op de uiteenzetting van de neer rtsy, ce
~ien verstande dat de Nederlandse 3taatssecretar~8 De 31~ck 
zich afvroeg waar de Heer Rey de 50% benadering ~en opzich~e 
van dG ZVll tsarz vandaan haalde, tervrijl Am-nassac1eur ..!:Legr.ei' 
zich nadrukkelijk distantieerde van enigerlei bec~Jferde aer_
duiding van het tenslotte te vinden compromis. 

De Heer Rey antwo9rddo op de Federlandse vraag dat 5.e .J 0:" 
miljoen niet als vuistregel, maar door middel van een opste:
ling van een aantal voor de ~.E.G. irrelevante of 700r Z~itse~
land zeer relevante posten tot stand VlaS gekomen. De Zwi ts::..rs 
zullen echter eerst zelf stappen moeten doen~ alvorens hen 
werkelijk nadere concessies kunnen worden aangeboden. 

Deze laatste ·opmerking gaf Staatssecretaris Feeff aan
leiding zijn aanvankelijk optimisme wat te matigen, waarbij 
hij onderstreepte dat de 9omm.issie de beperking van een aan
tal dispariteiten niet alleen moet zien als een belang van 
de Europese p~rtners9 do ch ook als een b~lang van de E.~.G. 
zelf. 

8. Wereldhandels~onferentie. (docs. S/394/64 en S/384/64) 
In een korte inleiding gaf de Heer Rey Gen overzicht van 

• 

de stand van zaken in de Wereldhandelsconferentie, waarbij h~; 
overigens aantekende dat deze thans van uur tot uur verander~ = __ 
dat het zowel voor de Commissie als voor de regeringen der 1i __ -
Staten moeilijk is zich buiten Gen~ve steeds een up-to-date b __ l: 
te vormen. Als belangrijk materieel punt zag hij de vraag o~ ~ " 
Commissie 111 met de Verenigde Staten een akkoord kan worden 
bersikt over de preferentie- problematiek. H08wel de 75 onder
ontwikkelde landen een zeer effectieve eenheid blijken te vor
men, is het hun wel duidelijk dat zij door het eenvoudige over·· 
stemmen van de geïndustrialiseerde landen hun werkelijke prob:: 

,men niet oplossen. De Heer Prebisch werkt dan ook in de richti~o 
van een "acte final il , waar na een gematigde inleiding de ver
schillende materiële resoluties én de resoluties inzake de pro

Icedures een plaats zull en vinden. 

I ne Heer Rey pleitte ervoor bij het ondertekenen van de 
lIacte final" op een of andere wijze de E.E.G. te betrekken, 
met name doordat de Minister v~n het voorzittende land en 
zo mogelijk zelfs alle overige ~1inisters bij hun handtekening 
een aantekening zouden stellen, waarin wordt gewezen op de 
bevoegdheden van de Gemeenschap voor een deel van de in de 
"acte final lf geregelde materie . 

De voorzitter wees erop dat nog niet vaststaat hoe groot j~t 
deel zal zijn. Hij concludeerde dat de Raad ennee akkoord 3inL9 
dat de Heer Brasseur bij de eindzitting in Gen~ve een rede zou 
kun~~n houden namens de E.E.G. -landen 9 waarover op de gebrui
k~~lJke wijze coördinatie kan ~laatsvinden. Voorts acc8pteerJ~ 
ZlJ het voorstel van de Heer Rey inzake het vermelden van de 
E.E.G. bij de ondertekening, hetgeen de uiterste 9 politiek 
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haalbare wij ze van deelneming van de Geme::u3chél~ c.aL dG l,3,C ~e 
finûl i' leek te vormen. 

Ten aanzien van de resolutie van COLmü3'3ie V in::::a.:e de 
regionale integratie en de belangen V3.n de onclerontv.i1'.::Le: er. 
verzocht de voorzitter na te gaan of niet een eenstJITÜ ~ 
standpunt van de Zes kon worden bercükt? zonder dat G~nieuw 
in de materiäle discussi~ werd getroden over het al of' niet 
wens eli jk zi jn VEm de woorden Ol in<li viduall"- or co llec~i vel;y-il . 
Hij deed daarbij een beroep op Nederland om zich bij de nenin: 
V2n de meerderheid aan te sluiten . 

Staatssecretaris De Blo ck onderstreepte nObill~als ~a~ ~-6dsr
land het rekcnin~ houden ook met belangen van indivi~ue:6 
landen in di t verband z(~er logisch achtte en verklaarde dat 
zich het recht voorbehoudt. uiteindelijk vóór de resolutie ts 
stemmen in de hui<lige vorm? do ch niet wil verhinderen dat 
andere Lid-Staten ~ uit eig~n naam overigons? oen poging doen 
de gewraakte ViO orden uit het c onc ept te la ten schrapperu N eder
land zou dan niet aan de discussie deelnemen . 

Hoewel van Italiaanse en Duitse zijde werd verklaard, 
dat men bereid was ieder redelijk compromis te aanvaarden y 

werd besloten de kwestie in uiterst besloten zittinG van de 
Minïsters opnieuw te behandelen . 

Bij deze behandeling op de tweede dag van de Raadszitting 
verklaarde ~enslotte Minister Andriessen zich bereid goed te 
vinden? dat namens de Zes geprob3erd rverd de woorden in k\v8stie 
uit het concept te do en s chrappen . N~derland blijft zich echter 
de vrijheid voor behouden vóór de resolutie te stemmen, 3ls de3e 
toch ongewijzigd wordt voorgelegd. Voorzitter Fayat dankte de 
Nederlandse delegatie voor deze tegemoctkome~de houding en 
conclu~eerde dat over het standpunt, dat zal worden in;enomen 
als senrapping van de woorden in l::westie niet te bereiken is, 
er toch naar gestreefd zal worden de st2ndpunten van de Lid-
Staten te coördineren . . 

(Bijeenkomst ln zeer beperkte zitting) 
9. 3rief van de S~aanse Regering d . d . 14 februari 196~. 

Hierover werd langs andere weg bericht . 
10. Memorandum van de Italiaanse regering betreffende de betrekkingen 

van de Gemeenschap met Derde landen . ( Goc . S/323/64) 

Ambassadeur Cattani 'l'af een nadere toelichting op het Ita-
1

, 0 0 

laanse do cument . Het was naar zijn mening essentie~l det de 
Gemeenscnap bij het nemen van concrete boslissingen altijd een 
aantal algemene doelstellingen) of zo mGn wildo een aantal 
vast~ ori~ntatie-puntGn? voor ogen had . Op het ogen~lik was 
de sltua~l~,~n feite zo, dat de gemoonschapspolitiek b0paald werd 
door de lnl~l~tieven van derde landen. 

I 
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Di t clrGigde de Gemeenschap te brengen tot on'::3.Ll9rJ'_a?...:ende ~r. 
tegenstrij dige beslui te~ ~ hetgeen ::-.lleen vGOr~?I::!9n ~.;:on ··'?::--:...e._ 
indien zo spoedig mogellJk een gGmeenschappell:ke ~llos0=le 
werd ontwikkeld betreffende de buitonlandse bstr9kki~;3n --a~ 
de Gemoenschap. In ied0r geval zou de Italiaanse hou1iLg l~ 
de toekomst beheerst worden door d3 beginselen dis in Le~ 
Italiaanse memorandum Vle..ren neergelegd. 

Minister Spaak was eveneens van ~neni116 dat deze prob::"e:re:_ 
binnenkort door de Raad grondig zouden moeten worden besprck3::, 
waartoe op dit moment helaas de tijd ontbrak. Met de grote 
lijnen van het Italiaanse memorandum kon hij in beginsel 
akkoord gaan. 

Het grote voordeel van het hebben van een algemene doc
trine was, dut hierdoor 2ijnlijke discussies over indivi~uel3 
gevallen konden worden vermeden. -

Minister S.:;hroeder wilde liever niet over een i1filosofie1 
spreken, doch hij gaf de voorkeur aan een discussie over be
paalde beginselen of richtlijnen, die geen dwingend karakter 
zouden hebben. Men moest in het oog houden dat de verhoudinge~ 
en situaties voortdurend aan verandering en ontwikkeli~g onder
hevig waren. Het vastleggen van starre regels zou belemmerend 
kunnen werken op een overigens wenselijke ontwikkeling. _:'ls 
voorbeeld haalde hij aan een discussie, die in april 1962 ha~ 
plaats gevonden over de politieke-unie. In het licht van de 
toen bestaande situatie, te weten de verwachte toetreding van 
een aantal nieuwe leden tot de Europese Gemeenschappen, was 
er algemeen overeenstermning dat het lidmaatschap van de poli
tieke Unie een deelname aan de economische Gemeenschappen voor
onderstelde. Thans zou hij meer geneigd zijn het onderscheid 
toe te passen -dat bestaat tussen de Duitse woorden "müssen" 
en "sollen ll

? d.w.z. het versohil -Gussen een absolute nood
zakelijkheid en een na te streven ideaal. 

Wat betreft de associatie problematiek hoefde naar zijn 
mening geen systeem van beginselen te worden ontwikkeld daar 
er eigenlijk maar vijf potenti~le candidaten waren, te weten 
enerzijds een groep van drie neutralen en anderzijds Spanje en 
PortuEal. Deze gevallen waren op zichzelf duidelijk en konden 
op hun eigen mérites worden beoordeeld. Tenslotte vatte hij de 
Duitse positie àlsvolgt samen: 

-' 1) Een abstracte discussie over een "associatie-filosofie houden 
het gevaar in; abstr~e~e regels ~ast te leggen welke geen 

verband met de werkelijkheid houden. 
2) Er bestaat geen noodzaak verder te gaan dan de beginselen, 

. v~stgelegd in het Verdrag,' betreffende toetreding en asso
clatle met name in de artikelen 237 en 238. 
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3) Het beginsel dat Gen associatie van BuropesG land~n alleen 
mogelijk is als eerste fQse voor een l~tere toetreding, is 

onaanva.ardbaar, v/ant niet conform het Verdrag. 

4) Een filo~ofie, zoals door de Itali~anse regering voorge
steld beperkt de Gemeenschap te zeer in haar politieke 

bewegingsvrijheid. 
De indruk wordt gewckt dat men in feite het exclusieve 

karakter van de huidige Gemeenschap wil benadrukken. 

Minister Lun~ verklaarde vervolgens dat hij in be~insel 
de wens van minister Spaak om een algemene grondige discussie 
over deze materie te voeren kon begri jpen d2ar Iïederland zulks 
reeds had voorgesteld, toen de associatie met Griekenland aan 
de orde kwam. Dit is toen niet gelukt en de gebeurtenissen 
welke sindsdien hebben plaatsgevonden maken het z~k~r niet 
gemakkelijker thans een algemene filosofie te formuleren. 
In dit opzicht sloot minister Luns zich aan bij het stand
punt van minister Schröder. 

Nederl and wenst een Gemeenschap gekarakteriseerd door 
haar openheid zowel wat betreft de mogelijkheid tot to~tre
di~g als tot associatie. 

De Nederlandse regering waardeerde het ltaliaanse ini
tiatief omdat het uitging van een toetreding van andere 
~uropese landen met name van het Verenigd Koninkrijk . 

De moeilijkheid was dat ~eze toetreding nu niet mogelijk 
was , hetgeen van invloed moest zijn op de mogelijkhed~n van 
associatie. Indicn men thans in beginsel associatie van ~u
ropese landen, die niet konden toetreden, uitsloot beh~ndelde 
men hen in feite slechter dan de niet Europese Stat~n . Onder 
deze om~t~ndigheden kon de regering zich niet vastleggen op 
vaste rJ...glde formules vvaardoor mét name de kloof tussen de 
E.E.G. en de B.F.T.A. nog verder zou worden verbreed. 

Nederland kon ook niet aanvaarden de Italia~nse stel 
ling dat een Li·d-Staat recht op compensatie zou hebhen indien 
als gevolg van toetreding of associatie van andere staten 
voor deze Did-Staten b8pa.llde si tuaties zouden worden gewij 
zigd • 

. J?e voor- ~n nadelen moesten globaal vlorden beoordeeld 
terwlJI bov2ndlen in a3.nmerking moest worden genomen dE'"t de 
g~ogr~fische vergroting van d~ Gemeenschap zich op den duur 
nlet ln áén richting zou ontwikk01en, waardoor e·ven-tu2Ie na·
delen over meerdere 'Lid-Staten zouden worden gespreid . 
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rli:ini ster Jou ve was met Zl J n colloga' s van LBr_i cg ~3.-: ': .:::r_ 
iJTondige di scussie over het Italiaanse L1GIflor3.ndlJEi. nu-'.;~i-= Z S II 
~ijn nadat zij behoorlijk was voorbereid. Sij --882 <.-rop d::.~ 
dit document veel meer problemen aan de orde stold2 dan allce~ 
het associatio - vraagstuk . Indien men een sts.ndpuLt --'il ::or
muleren inzake de mogeli jkheid tot toetreding -,,3.n nieuT=: l~:lèr. 
tot de Gemeenschap , dan rijst tevens de vraag of ffi3n ae~ UL~
nime visie heeft op de politieke dool stellingen vsn deze ~s
meensehap . 
Deze laatste kwestie is als zodanig nog nooit tussen de Zas b2-
sproken . 

Ambassadeur Borsch'3tte had de indruk dat het 1 talia:_Ese 
document· niet beoogde stringente regels te formuleren docL 
veel meer een algemene theorie te ont-nikkelen vvelke i n de prs.:t~
tijk aan de realiteit kon worden aangepast. Onder de huidi~e )5-
standigheden was het associqtie - vraagstuk ongetwijfeld tet 
moeilijkste vooral omdat d8 economische cons0quen~ies zich co~
bentreerden op de economie der MiddellandsGzeestaten. 

De Heer Hallstein was verheugd over deze discussie w~ardar~ 
een aantal belangrijke vra2gstukken op hoog niveau kunnen wor

den besproken . Ook hij had de indruk dat de It&liaanse regeriLg 
geen dwingende regels wilde vastleggen doch ten doel had )et 
toekomstig beleid op een aantal b::.t.kens t0 or .. nter 2n. 
Dit sloot zeker niet uit de individuele gevallen op hun elgen 
mérites te beoordelen doch het kon wel voorkomen dat dG Gemeen
schap tegenstrijdige beslissingen zou nemen. 

De Heer Rey was van mening dat de Gemeenschap ln de afge
lopen jaran in feite reeds een bepaalde gedragslijn in de prak
tijk heeft toegepast zonder deze prealabel te formuleren. Hij 
voegde hieraan toe dat de Commissie zeker ni et kon accepteren d\... 
Italiaanse interpretatie van artik0l 111, noch het beginsel d2t 
co~pensaties gevraagd konden worden voor de eventuele consoquen
ties van een associatie . 

Hij kondigde tenslotte 9.an dat de Commissie haar rapport 
met aanbevelingen over de associatieaanvraQg van Oostenrijk 
binnen één week aan de Raad zal voorlesgen . 

Ambassadeur Cattani bev'3stigde in zijn repliok dat ook 
Italië Gen open Gemeenschap nastreeft, mo..ar dat het van mening 
w~~ d~t de Gemeenschap de politieke eonsequ-:mties van haar be
sllsslngen van tevoren goed moest ovorwegen. 

Di t standpunt werd ondersteund door ~ . !i ni ster Spaak die 
vreesde dat door een chaotisch beleid de politieke constructie 
van Europa niet zou worden gediend • 

• 
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Tenslotte concludeerde de voorzitter dat dez2 i~38~~3~e 
zou worden hervat wanneer het Comité v:n Perm~ce~~: 1T:r~2-
genwoordigers een rs.pport over het 1 tal i a -nse El8L10re.clJ.I:l 2,G' .. t 

hebben v2stgesteld. 


